
PROTOKÓŁ Nr 2/2017 
przebiegu posiedzenia stałej Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej 

z dnia 17 lutego 2017 r. 
 
Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Dzielnicy odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta Zielona Górze przy 
ul. Generała Jarosława Dąbrowskiego 41, początek godzina 13.00. 
Wspólne posiedzenie Komisji otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący Komisji ds Kultury, Sportu i Rekreacji 
oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki. 
Następnie Prowadzący posiedzenie Komisji stwierdził prawomocność posiedzenia, z uwagi na obecność 
wymaganego qworum, w składach wszystkich Komisji, dalej przywitał zebranych w osobach: Kierownika Biura 
Planowania Przestrzennego Panią Małgorzatę Maśko-Horyzę, Pana Jana Markowskiego przedstawiciela ZWIK i 
Jarosława Szczęsnego, Przewodniczącego Zarządu Mariusza Zalewskiego, Panią Kierownik Biura Dzielnicy 
Urszulę Zamiatała, Panie i Panów radnych.  
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji powiedział, że wszyscy radni otrzymali porządek posiedzenia poczym 
odczytał porządek podany w zawiadomieniu. 
 
Po odczytaniu porządku, spytał czy są propozycje zmiany porządku. 
 
Przewodniczący Zarządu poprosił o wyrażenie zgody na wprowadzenie do porządku posiedzenie projektów 
uchwał w sprawach: 

1) opinii o projekcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków w mieście Zielona Góra – druk nr 250, 

2) opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1 m
3
 odprowadzanych 

ścieków przez :Zielonogórskie Wodociągi i kanalizacja Sp. z o.o – druk nr 251, 

3) opinii o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Zielona Góra w 2017 roku – druk nr 

252, 

4) opinii o projekcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg przebiegających w granicach 

administracyjnych Miasta Zielona Góra do kategorii dróg gminnych – druk nr 253, 

5) opinii o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji 

strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Racula – druk 254, 

6) opinii o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji 

strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Sucha – druk 255, 

7) opinii o projekcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg przebiegających w granicach 

administracyjnych Miasta Zielona Góra do kategorii dróg gminnych (sołectwo Nowy Kisielin) – 

druk nr 256. 

 
Innych zmian nie zgłoszono.  
Prowadzący poprosił o przegłosowanie zgłoszonych projektów przez poszczególne Komisje. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za wprowadzeniem projektów uchwał do porządku posiedzenia. Za wprowadzeniem projektów głosowało 7 
osób za. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za wprowadzeniem 
przedstawionych projektów uchwał. Za wprowadzeniem głosowało 8 osób.. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
wprowadzeniem projektów uchwał do porządku. Za wprowadzeniem głosowało 9 osób, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Prowadzący poprosił o przegłosowanie całości porządku posiedzenia wraz ze zgłoszonymi projektami 
Porządek posiedzenia wraz z wprowadzonymi zmianami został przyjęty. 
 



Ad.1 
3/ 
Prowadzący posiedzenie radny Jerzy Żetecki- powiedział, że jako pierwszy omówimy projekt uchwały w sprawie 
opinii o projekcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków w mieście Zielona Góra – druk nr 250. 
Pan Jan Markowski przedstawiciel ZWiK na wstępie oświadczył, że jak co roku Rada Miasta zobowiązana jest 
do zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków mieszkańców miasta w 
okresie od 1 marca 2017 do 31 marca 2018. Wzrost ceny wody planowany jest o 0,5 zł ma m

3
 i o 0,48 zł za m

3 

ścieków brutto. Realny wzrost wyniesie 5% w stosunku do cen ubiegłorocznych.  
Następnie Pan Markowski, przedstawił koszty wzrostu opłat w rodzinach 2, 3 i 4 osobowych oraz planowane na 
rok 2017 inwestycje. 
 
Prowadzący posiedzenie spytał czy są pytania do projektu uchwały. 
 
Po dyskusji, w której głos zabrali radny Cz. Śnieżko i K. Wołczyński Prowadzący poprosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 7 osób, nikt nie był przeciw,1 osoba 
wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 6 osób, nikt nie był przeciw,3 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 7 osób, nikt nie był przeciw, 2 osoby wstrzymały 
się od głosu. 
 
4/ 
Prowadzący posiedzenie powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m

3
 odprowadzanych ścieków przez ”Zielonogórskie Wodociągi i 

Kanalizację” Sp. z 0.0 w Zielonej Górze – druk nr 251. 
Pan Jan Markowski powiedział, że wysokość dopłaty do 1 m

3
 odprowadzanych ścieków wyniesie 0,64 zł netto, 

brutto będzie to 0,69 zł. 
Wysokość dopłaty z budżetu miasta wyniesie ok.3 mln zł. 
 
 Prowadzący posiedzenie spytał czy są pytania do projektu uchwały. 
 
Po dyskusji Prowadzący poprosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 7 osób, nikt nie był przeciw,2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 7 osób, nikt nie był przeciw, 2 osoby wstrzymały 
się od głosu. 
      
1/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie opinii 
o projekcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ul. Stary Kisielin-Malinowa w Zielonej Górze 
– druk nr 248. 
 
 
 



Pani Małgorzata Maśko-Horyza na wstępie powiedziała że plan był wyłożony do wglądu zgodnie z przepisami 
prawa, wpłynęła jedna uwaga dotycząca pokrycia dachowego blachą. Uwaga ta nie została uwzględniona 
zarówno przez Prezydenta jak i przez Radą Miasta. 
 
Prowadzący posiedzenie spytał czy są pytania do projektu uchwały. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący poprosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 7 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. 
 
2/  
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt uchwały wydania opinii w sprawie opinii o projekcie uchwały w 
sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w rejonie ul. Stary Kisielin-Malinowa w Zielonej Górze – druk nr 249. 
Pani Małgorzata Maśko-Horyza powiedziała, że teren objęty planem obejmuje obszar ok. 23 km, położonego w 
sołectwie Stary Kisielin pomiędzy ulicami Malinowa-Lawendową-Różaną-Wiosenną i Dojazdową. Są tereny w 
przeważającej części niezamieszkałe, z przeznaczeniem pod budownictwo jednorodzinne, oraz pod działalność 
mieszkaniowo-usługową. Teren objęty planem posiada drogi dojazdowe. 
 
Prowadzący spytał, czy są jeszcze inne pytania.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
Prowadzący poprosił członków Komisji o opinię. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 7 osób, nikt nie był przeciw, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. 
 
5/ 
Prowadzący posiedzenie powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy wydania opinii w sprawie opinii o 
projekcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Zielona Góra w 2017 roku – druk nr 252. 
Pan Jarosław Szczęsny na wstępie powiedział, że do uchwalenia Programu zobowiązuje nas ustawa o 
samorządzie gminnym, do 31 marca każdego roku kalendarzowego. Program ma na celu współpracę z 
organizacją pozarządową, która to prowadzi schronisko dla zwierząt przy ul. Szwajcarskiej w Zielonej Górze. 
Miasto w budżecie gminy zabezpieczyło na realizację Programu kwotę 766.000,00 zł. 
Treść Programu nie różni się od obowiązującego w 2016 roku. 
  
Prowadzący spytał, czy są pytania. 



 

Prowadzący poprosił członków Komisji o opinię. 

 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. 
 
6/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt dotyczy uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie 
zaliczenia dróg przebiegających w granicach administracyjnych Miasta Zielona Góra do kategorii dróg gminnych 
– druk nr 253. 
Przewodniczący Zarządy Pan Mariusz Zalewski powiedział, że mamy dwie takie uchwały dotyczą sołectwa 
Drzonków i Racula, chodzi tu o poszerzenie pasa drogowego w trybie zwykłym, obecny pas drogowy ma tylko 3 
metry, styku ulic Rataja w Raculi i Przytulnej w Drzonkowie i te 3 metry musiały by mieć jeden kierunek, 
ponieważ na tym odcinku droga powinna mieć 5 metrów i być dwukierunkowa. Aby uruchomić procedurę 
konieczna jest zmiana kategorii drogi na publiczną, a obecnie drogi te mają statut drogi wewnętrznej. Aby 
zmienić kategorię drogi wewnętrznej na drogę gminna, konieczne będzie wykupienie kilku działek od właścicieli 
prywatnych, ale są to małe powierzchnie bo niekiedy 2-3 metrowe.  
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. 
 
Ad.2 
Prowadzący posiedzenie oświadczył, że ostatnie trzy projekty uchwał czyli druki nr 254, 255 i 256 zostaną 
omówione na Sesji. 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
  Protokołował           Przewodniczący Komisji 
             
 …………..…        …………………..             
 Mariola Różbicka                Jarosław Bartkowicz 
 


